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STONOTENISKI SAVEZ SRBIJE 

Primedbe na predlog Propozicija 

 
Poštovani, 
 

Skrećemo pažnju, u vidu PRIGOVORA, na „predložene propozicije“ poslate klubovima 6. jula 2020 
godine (elektronskom poštom). Pretpostavljamo da niste ni imali ideju da ovo bude Javna rasprava u kojoj 
učestvuju klubovi (direktni sudeoci), s obzirom na neozbiljan rok od svega tri dana koji ste za tako važnu 
stvar ponudili, a i praksu da Izvršni odbor STSS ima sve ingerencije čak i veće od Skupštine STSS (podsetimo 
se toga pogledom u Statut). Da krenemo redom, iako smo imali velikih poteškoća raščivijati nedefinisane 
(1), kontradiktorne (2), nejasne (3), nestručne (4) i nakaradno (5) napisane propozicije. U daljem tekstu 
smo grupisali ovih pet PRIGOVORA, uz par sugestija i dopuna.  
 
(1) NEDEFINISANO je PRAVILO O REGISTRACIJI IGRAČA (tako ste vi ovo pravilo nazvali), a koje spominjete 
u kontekstu zimskog prelaznog roka od 15.12.-10.01. pri čemu to pravilo uopšte nije objavljeno na 
zvaničnoj stranici STSS, a piše da je usvojeno od strane Izvršnog odbora! Dakle, dajete klubovima da iznesu 
svoje mišljenje o nečemu što je već svršen čin i to bez bilo kakvog pojašnjenja tog pravila (broj igrača koji 
se može dovesti u zimskom prelaznom roku, da li može samo domaći igrač ili može i inostrani, ako može 
inostrani ima li ograničenja u broju igrača, kako se reguliše odnos igrača koji je pod ugovorom sa drugim 
klubom, šta se dešava sa igračima koji u momentu prelaska još uvek igraju ETTU klupske kupove, koliko 
koštaju takse za prelazak igrača i slično...) 
 
Pored toga što je pravilo nedefinisano, način kako je sročeno, priznaćete, potpuno je neprimereno. Tražite 
mišljenje o pravilu koje ste već usvojili, a čije usvajanje niste ni oglasili na javnom glasilu, niti ima bližih 
pojašnjenja toga! Drugim rečima, vi možete napisati bilo šta, usvojiti bilo koje pravilo, na bilo kojoj 
sednici, a da klubovi uopšte nisu upoznati s tim. 
 
(2) KONTRADIKTORNO je to da u predloženim propozicijama stoji „Spisak igrača koji imaju pravo nastupa 
u ligi sačinjava najmanje četiri, a najviše deset igrača (igračica), koji se moraju nalaziti na spisku prijavljenih 
igrača za nastup u tekućoj sezoni. Spisak prijavljenih igračica ili igrača se dostavlja STSS i objavljuje nakon 
svakog redovnog perioda registracije sportista i ne može se menjati tokom tekuće sezone.“  
 
Ako se ne može menjati, kao što jasno piše u vašoj formulaciji, onda nema zimskog prelaznog roka,zar ne?  
 
(3) NEJASNO je kako ste zamislili da predlog kalendara sadrži nedelju u kojoj se utakmica mora odigrati? 
Šta znači formulacija „nedelja“ ? Da li to znači da klub može dati nekoliko termina u datoj nedelji nakon 
čega kreće u pregovore sa protivničkim timom o stvarnom datumu meča? Zar želite i dalje da propagirate 
ligu gde će svako kolo biti nepotpuno, a tabela nakaradna? 
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(4) NESTRUČNO - Nastup za reprezentaciju mora biti prioritet, svi sportovi to predviđaju, to piše i u 
podaktama Ministarstva omladine i sporta i Olimpijskog komiteta, a stoni tenis je Olimpijski sport, naročito 
jer se ne zna kalendar ETTU i ITTF, a neki od takmičara koji nastupaju u ligama STSS će verovatno imati 
kvalifikacije za Olimpijske igre ili će nastupati na međunarodnim turnirima ili na Evropskim ili Svetskim 
prvenstvima. Vi to niste predvideli novim propozicijama, a bilo je predviđeno u starim. Zašto ste to 
izbrisali? Bilo bi u redu kada biste odgovorili na ovo pitanje jer STSS je servis klubova, zar ne? 
 
Da li odsustvom te višedecenijske odredbe  „nudite“ mogućnost klubovima da otkazuju nastup igrača za 
nacionalnu selekciju? Inače, izbrisali ste tu odredbu propozicija, a napisali ste novu koja glasi: „Pre početka 
ligaškog dela se u kalendaru ostavlja mogućnost izmene termina, ali nakon početka lige, izmene više 
nisu moguće“ Odmah da vas sada upoznamo sa tim da će STK Novi Sad, pre početka sezone, dati najmanje 
20 vikenda u kojima je moguć nastup naših igrača na međunarodnim turnirima, kvalifikacijama za 
Evropsko, Svetsko ili Olimpijskim igrama, tako da očekujemo da te izmene u samom kalendaru budu 
evidentirane! 
 
Takođe, zašto u propozicijama nije ubačena mogućnost da se odloži utakmica Super lige ukoliko tog 
vikenda neki tim igra ETTU kup? U svakom sportu se razdvajaju evrokupovi i domaće prvenstvo. Da li 
treba da STK Novi Sad otkaže učešće u Kupu Evrope za koji je prijavljen? Očekujemo da prilikom izrade 
kalendara, vikendi za kada su planirane utakmice ETTU kupova budu slobodni.  
 
(4) NESTRUČNO je i to da niste predvideli mogućnost odlaganja mečeva u slučajevima vanredne situacije 
(a svedoci smo da se trenutno vanredna situacija proglašava LOKALNO, u gradovima) ili zbog kvara ne 
nekom od uređaja (struja ili grejanje u hali, udar groma) ili ako je u gradu proglašena opšta epidemija. Sve 
to je pisalo u starim propozicijama i prosto smo zapanjeni da ste i to izbrisali! Šta će se desiti ako, na 
primer, u oktobru, u Gradu Nišu bude vanredna situacija zbog epidemije i time obustava svih sportskih 
manifestacija? Zar će ekipa iz Niša izgubiti meč službenim rezultatom pošto će se gostujući tim pozvati na 
vaš član propozicija od 8.5 do 8.10 koji glasi: „Brišu se sve odredbe o odlaganjima utakmica. Odlaganje 
utakmica nije moguće iz bilo kog razloga“. 
 
Navodimo kaznenu meru u primeni ove odrebe koju ste novim propozicijama predvideli i citiramo vaš član 
8.8 koji glasi: „Ekipe koje utakmicu ne odigraju u predviđenom terminu ne dobijaju bodove, bez obzira 
na rezultat“. Dakle, u ovom slučaju i ekipa iz Niša, ali i gostujuća ekipa gube po jedan ili dva boda! 
 
Da li je stvarno moguće da dajete ovakve definicije? Kako uopšte ekipa može da postigne određeni 
REZULTAT kada nije ni odigrala utakmicu u predviđenom terminu?  
 
Drugim rečima, vi ste sve što je dobro iz starih propozicija izbrisali, a dodali ste stvari koje su još 
nakaradnije nego pojedine odredbe starih propozicijama. I šta sada klubovi da očekuju u novoj sezoni, a 
po završetku najskandaloznije sezone u istoriji srpskog stonog tenisa ?!? 
 
(5) NAKARADNO - Pravilo o sistemu takmičenja STSS (H) 
Alineja 4.7 koja je usvojena na IO STSS od 21.05.2020. predviđa način odigravanja utakmica. U odnosu na 
to, ovaj novi predlog propozicija koji ste poslali elektronskom poštom je u koliziji sa usvojenim.  
Sistem koji ste predložili nije olimpijski, te vas molimo da usaglasite stavove i da bolje proverite šta je 
olimpijski sistem jer ovo što ste vi poslali elektronskom poštom nije, a poslali ste sledeće: 
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4.1. Način igranja utakmica u super i prvim ligama je sledeći: 
- 3 protiv 3 igrača, do 3 pobede od 5 mogućih partija, po olimpijskom sistemu A-Y, B-X, C-Z, A-X, par BCD-
YZV   Pravi Olimpijski sistem glasi: par BC-YZ, A-X, C-Z, A-Y, B-X  
 
SUGESTIJA - Što se tiče ovog novog (već usvojenog) sistema takmičenja na tri dobijene partije, 
pretpostavljamo da je glavna ideja predlagača bila da smanji posledice od povreda pošto će se igrati 
turniski princip u prvom delu sezone, a na jednom turniru tri ili četiri utakmice. Ako je to razlog, onda je 
za nas razumljivo da se igra na tri, umesto na četiri dobijene partije. Međutim, dajemo SUGESTIJU jer 
smatramo da treba izabrati „međurešenje“ po kome bi se turnirski igralo do tri, a drugi deo sezone kao 
domaćin-gost po starom sistemu do četiri dobijene partije jer tako ostavljate prostor da svaki igrač odigra 
dve partije što je od KRUCIJALNE VAŽNOSTI za razvoj mladih igrača, a znamo da u Superligi, posebno kod 
žena, ima mnogo juniorki ili omladinki (do 21 god) pri čemu bi one imale dovoljan broj mečeva za razvoj.  
Naglašavamo i podvlačimo da ako usvojite sistem do 3 da ćete ZATVORITI VRATA MLADIM IGRAČIMA. 
Možda nemate iskustvo u vođenju kluba, ali po novom sistemu nijedan klub neće moći da igrača od 16 ili 
17 godina (junior) koristi u prve tri partije jer će biti rezerva, a ako se meč završi sa 3:0, taj mladi igrač neće 
ni dobiti šansu, a ako meč ode u smeru 2:1 ili 1:2, opet neće dobiti šansu jer se odlučuje pobednik. 
Apsolutno smo sigurni da više od nekoliko partija nijedan mladi igrač u Super ligi neće odigrati, dok u 
sistemu do 4 uvek ima prostora za njega, u svakom meču.  
 
Što se tiče ukidanja plej-ofa, STK Novi Sad je već konstatovao da je protivnik toga, a najbolje smo mogli se 
uveriti koliko se može promovisati plej-of kao kao što je bio slučaj sa završnim turnirom i toje  kruna sezone 
gde i RTS može biti zainteresovan, sponzori mogu imati prostora jer tada ima i najviše publike. Međutim, 
naš taj „zakasneli“ prigovor je suvišan jer nas niko nije ni pitao kada je Izvršni odbor donosio tu Odluku.  
 
Da zaključimo. Potpuno je jasno da su novi predlozi propozicija nedefinisani (1), kontradiktorni (2) i nejasni 
(3), a da se donose nestručno (4) i nakaradno (5), a pri tome i SAMOINICIJATIVNO (6) jer ih usvaja Izvršni 
odbor, dok se klubovima nudi mišljenje koje nema nikakvu pravnu težinu. Možda nas u ovome razuverite, 
ali nemojte raditi po starom populističkom običaju da usvojite jednu primedbu čisto pro-forme, već zaista 
uđite u srž primedbi, strateški ih analizirajte, potrudite se malo i ponudite najbolje rešenje. Prethodne 
Propozicije su bile korektne, samo ih je trebalo primenjivati, a dodajte još ono što može unaprediti sport! 
 
I naposletku, dajemo dve DOPUNE propozicija: 
 
„Predsednik STSS je dužan i obavezan da uručuje pehar ili da prisustvuje ceremoniji uručivanja pehara 
pobednicima ili finalistima Super i Prve lige Srbije“. 
 
Nažalost, svedoci smo toga da Predsednik STSS, u minuloj sezoni, nije uručio pehar nijednoj ekipi 
pobedniku ili finalisti u takmičenjima Super ili Prve lige Srbije, a posebno je njegovo odsustvo bilo primetno 
tokom ceremonije svečanog uručivanja pehara za državnog prvaka u konkurenciji stonoteniserki koje je 
emitovano na nacionalnoj RTS televiziji.  
 
„Klub koji se ne pojavi na utakmici ili se pojavi sa dva igrača osim gubitka -1 boda, sleduje mu i novčana 
kazna u iznosu od 60.000 dinara“ 
 
Koliko smo u minuloj sezoni imali neodigranih utakmica? Da je bila ova mera, sada bi i kasa STSS bila 
punija.  
         IZVRŠNI ODBOR   STK NOVI SAD 
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